

How Code Made its Way into My Music

AGF ::: Antye Greie

As a singer and producer, I rely primarily on content, and that can get to be a real encumbrance. After many years of creating music, I feel that I'm being confronted over and over again with the fact that listeners—and especially when it comes to Germans dealing with the German language—have problems getting to the music. Content always comes first—the message, the brain. In cutting the tracks for my album *head slash bauch*, I wanted to use my voice more like an instrument. I wanted to free myself from this coercive pressure to have to say something understandable and emotional. On my way to becoming an independent producer, I geeked my way through the process of self-education in matters of hardware, software, user's manuals and all the other stuff that goes with it. And that's how the computer/laptop came to exert an extremely positive—except for the chronic back pain—influence on my working and lifestyle options, my communication and production possibilities, and makes possible more and more flexibility, speed and personal control. More and more mixtures of “think in code” lead to phenomena like “when I go to bed, I'm shifting into sleep mode, etc.” and user's manuals suddenly become good friends (*joke*).

So, that's how I discovered the poetry and beauty of this technically practical programming language. Since then, I've been experimenting with this tension between technical coolness and rhythm and melody in connection with reality/feeling/vision.

For the opening of the Klangpark at Ars Electronica 2003, I'll present a 30-minute live performance featuring some of this work and integrate into it a composition especially for the festival based on the dictionary entry for “CODE.”





als sängerin und produzentin ist man überwiegend auf inhalte angewiesen, und das kann eine ganz schön bürde sein. nach vielen jahren musikschaffen fühle ich mich immer wieder damit konfrontiert, dass vor allem im deutschen umgang mit deutscher sprache die zuhörer probleme haben, die musik zu erreichen. zuerst kommt immer der inhalt. die aussage. das gehirn. bei den aufnahmen zu meinem album *head slash bauch* wollte ich meine stimme eher wie ein instrument einsetzen. ich wollte mich befreien von diesem zwang, verständliches und emotionales sagen zu müssen. auf dem weg, ein „independent producer“ zu werden, „geekte“ ich mich durch den prozess der selbstausbildung in hardware. softwares. bedienungsanleitungen und allem, was man so braucht. und so hat der computer/laptop meine arbeits- und lebens-/kommunikation und produktionsmöglichkeiten extrem und bis auf chronische rückenschmerzen positiv beeinflusst und ermöglicht immer mehr flexibilität. schnelligkeit und selbstbeherrschung. mehr und mehr vermischungen von „denke in code“ führen zu phänomenen wie „wenn ich schlafen gehe, geh ich über in den sleep mode. usw.“ und plötzlich werden bedienungsanleitungen zu guten freunden (*joke*). so entdeckte ich die poesie und schönheit dieser technischen praktischen programmiersprache. seitdem experimentiere ich mit dieser spannung zwischen technischer kühle und rhythmus und melodie im zusammenhang mit realität / gefühl / vision. zur eröffnung des klangparks der ars electronica 2003 stelle ich in einer 30-minütigen live-performance teile dieser arbeit vor und binde auch eine komposition für das festival basierend auf dem lexikontext zu „CODE“ ein.